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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 2358 stillet den 11. september 2013 
af Per Clausen (EL)

Spørgsmål S 2358:

”Vil ministeren tage nye initiativer, der kan nedbringe antibiotikaforbruget blandt kæledyr, når det 
på baggrund af nye tal fra Statens Seruminstitut og DFT Fødevareinstitut ser ud til, at forbruget 
fortsætter med at stige? ”

Svar:

Jeg kan oplyse, at Den Danske Dyrlægeforening den 10. november 2012 udgav en
antibiotikavejledning til kæledyrsdyrlægerne for at imødegå den fortsatte stigning i forbruget til 
kæledyr. Idet vejledningen først udkom i slutningen af 2012, er det for tidligt at sige noget om 
effekten af dette initiativ.

Fødevarestyrelsen har oplyst mig, at man i de kommende år vil følge udviklingen i antibiotika-
forbruget hos kæledyr tæt med henblik på at vurdere, om Dyrlægeforeningens vejledning medfører 
en positiv effekt på antibiotikaforbruget. Hvis dette mod forventning ikke er tilfældet, vil der blive 
overvejet andre initiativer.
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